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ZAPISNIK 
sa 125. sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore, 

održane 14. jun 2016. godine 
 
 

Sjednica je počela u 11 sati. 
Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Jasmin Sutović, Maida 

Bešlić, Andrija Popović, prim.dr Izet Bralić, Janko Vučinić i dr Radosav Nišavić. 
Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Novica Stanić, dr 

Radovan Asanović i dr Halil Duković. 
Sjednici Odbora su prisustvovali i predstavnici pregovaračkog tima bivših radnika 

Kombinata aluminijuma Podgorica Raković Nikola, Braunović Vukman i Vukotić Zoran. 

Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.  

Predsjednik Odbora Zoran Jelić, u skladu sa članom 62 stav 2 Poslovnika Skupštine 

Crne Gore, predložio je da se dnevni red sjednice proširi sa tačkom „tekuća pitanja“, u okviru 

koje bi se razmatrao zahtjev za preispitivanje odluke za dodjelu specijalizacije doktorima 

stomatologije za potrebe Stomatološke poliklinike u Kliničkom centru Crne Gore u Podgorici, 

koji je Odboru uputio dr Nikola Dragaš iz Podgorice. Takođe, da se članovi Odbora upoznaju 

sa odobrenim studijskim posjetama relevantnim institucijama u državama Evropske unije 

(Republika Hrvatska i Kraljevina Švedska).  

Za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći 

 

 
DNEVNI RED: 

 
1. UPOZNAVANJE ČLANOVA ODBORA SA SOCIJALNIM PROGRAMOM POVODOM 

ZAHTJEVA PREGOVARAČKOG TIMA BIVŠIH RADNIKA KAP-A (DOPIS PRIMLJEN U 

PISARNICI SKUPŠTINE CRNE GORE 24. MAJA 2016. GODINE I ZAVEDEN POD 

KLASIFIKACIONIM BROJEM: 00-63-12/16-22);  

 

2. RAZMATRANJE ODGOVORA NADLEŽNIH DRŽAVNIH ORGANA U VEZI DOPISA 

ODBORA ZA ZDRAVSTVO, RAD I SOCIJALNO STARANJE, UPUĆENIH POVODOM 

ZAHTJEVA ZA KONTROLNO SASLUŠANJE KOJI JE PODNIO POSLANIK ANDRIJA 

POPOVIĆ; 

 

3. UPOZNAVANJE ČLANOVA ODBORA SA DOPISOM FONDA ZA ZDRAVSTVENO 

OSIGURANJE CRNE GORE, BROJ 02-4173, OD 01.06.2016. GODINE (PRIMLJEN U 

PISARNICI SKUPŠTINE CRNE GORE 08.06.2016. GODINE I ZAVEDEN POD 

KLASIFIKACIONIM BROJEM 00-63-12/16-19/2); 

 

4. TEKUĆA PITANJA. 
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Prva tačka dnevnog reda 
UPOZNAVANJE ČLANOVA ODBORA SA SOCIJALNIM PROGRAMOM POVODOM 

ZAHTJEVA PREGOVARAČKOG TIMA BIVŠIH RADNIKA KAP-A (DOPIS PRIMLJEN U 
PISARNICI SKUPŠTINE CRNE GORE 24. MAJA 2016. GODINE I ZAVEDEN POD 
KLASIFIKACIONIM BROJEM: 00-63-12/16-22) 

 
Nikola Raković, jedan od predstavnika pregovaračkog tima bivših radnika Kombinata 

aluminijuma Podgorica istakao je da su bivši radnici Kombinata aluminijuma Podgorica imali 
dug proces do usvajanja Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma 
koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju i Zakona o budžetu Crne Gore za 
2016. godinu. Istakao je da su u razgovoru sa Radojem Žugićem, tadašnjim ministrom finansija 
dobili informaciju da za realizaciju Zakona tom ministarstvu je potreban nalog Ministarstva 
ekonomije za isplatu. Na Odboru za ekonomiju, finansije i budžet su obaviješteni od strane 
Vladamira Kavarića, ministra ekonomije da je neko pokrenuo inicijativu za ocjenu ustavnosti 
Zakona, kao i da je socijalni program, po kojem su oni otišli u penziju  i na koji se Zakon poziva, 
nevažeći. Istakao je da je socijalni program potpisan između ruskih vlasnika i Vlade Crne Gore, 
i kojim je Vlada Crne Gore preuzela obavezu da realizuje isplatu otpremnina za sve radnike koji 
su odlučili da odu u penziju. Istakao je da, kada je uveden stečaj u Kombinat aluminijuma 
Podgorica, radnici su na silu poslati u penziju, i to je bio način na koji su se suočili sa viškom 
radnika na neprimjeren način. Radnici su otišli u penzije sa minimalnim penzijama, jer su mogli 
da rade još 10 ili više godina. Skupština Crne Gore je 16. jula 2015. godine usvojila Zakon o 
izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, 
ostvarili pravo na penziju. U razgovoru sa Vladamirom Kavarićem, ministrom ekonomije 
obaviješteni su da on ima socijalni program potpisan 2014. godine sa sindikalistima Kombinata 
aluminijuma Podgorica, Radovanom Toškovićem i Sandrom Obradović, što se dovodi u pitanje 
zakonitost akta, jer se, u vrijeme stečaja, stavljaju van snage svi akti sindikata. Takođe, istakao 
je da je Radovan Tošković otišao u penziju sa ostalim radnicima Kombinata aluminijuma 
Podgorica, što je još jedan razlog više da se postavi pitanje kako je nakon odlaska u penziju 
mogao da bude jedan od potpisnika socijanog programa u ime sindikata. Vladamir Kavarić, 
ministar ekonomije je pokušao da podstakne predlagača Zakona o izmirenju obaveza prema 
radnicima Kombinata aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju 
poslanika Janka Vučinića da predloži izmjenu Zakona. Stav Vladamira Kavarića, ministara 
ekonomije, povodom nerealizovanja zakona, bez argumenata, bivši radnici Kombinata 
aluminijuma Podgorica doživljavaju neozbiljno i smatraju da je poštovanje zakona mjerilo 
vrijednosti naroda, države i građana. Istakao je da se nadaju da će se prevazići sve opstrukcije 
za realizaciju Zakona koji je Skupština Crne Gore usvojila, za bivše radnike Kombinata 
aluminijuma Podgorica.  

 
Poslanik Andrija Popović istakao je da Zakon o izmirenju obaveza prema radnicima 

Kombinata aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju, koji je 
usvojen u Skupštini Crne Gore i trebao da se realizuje do 31. marta 2016. godine, za 414 
radnika treba Ministarstvo ekonomije i Ministarstvo finansija da hitno realizuju i bivšim radnicima 
Kombinata aluminijuma Podgorica isplate otpremnine u iznosu od 5.450.000,00€. Istakao je da 
niko ne može biti iznad države, iznad Skupštine Crne Gore i ne može se opstruirati realizacija 
Zakona na osnovu mogućnosti da će neko podnijeti inicijativu za ocjenu njegove ustavnosti. 
Istakao je da Odbor treba da donese zaključak za nadležne organe da hitno sprovedu Zakon, 
koji je Skupština Crne Gore usvojila, a odnosi se na bivše radnike Kombinata aluminijuma 
Podgorica.  
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Poslanik Izet Bralić, istakao je da su se od bivših radnika Kombinata aluminijuma 

Podgorica čule ozbiljne primjedbe na nesprovođenje zakonskih obaveza od strane Vladimira 
Kavarića, ministra ekonomije i da je trebao prisustvovati sjednici kako bi se čuli razlozi za isto. 
Istakao je da je obaveza svih da sprovode zakone koje Skupština Crne Gore usvoji i da se 
ministar ekonomije mora suočiti sa bivšim radnicima Kombinata aluminijuma Podgorica i 
navede razloge zbog kojih ne daje nalog za isplatu njihovih otpremnina. Predložio je da se u 
što kraćem roku ministru ekonomije uputi dopis da dostavi Odboru pisani odgovor zbog čega 
se  ne realizuje Zakon o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma koji su, 
usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju. 

 
Predsjednik Odbora Zoran Jelić je istakao da pri zakazivanju sjednice je smatrao da 

treba prvo čuti direktno od bivših radnika Kombinata aluminijuma Podgorica kako su tekli 
razgovori oko socijlnog programa sa ministom ekonomije, ministrom finansija i ministrom rada 
i socijalnog staranja. Takođe, istakao je da će Odbor tražiti pisano izjašnjenje od ministra 
ekonomije u vezi nerealizacije Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju. 

 
Poslanik Janko Vučinić je naveo razloge zbog čega je predložio Zakon o izmirenju 

obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili 
pravo na penziju, koji je Skupština Crne Gore usvojila 16. jula 2015. godine. Istakao je da je 
Skupština Crne Gore donijela zaključke u vezi  rješavanja situacije u Kombinatu aluminijuma 
Podgorica i Rudniku boksita Nikšić. Odgovor od nadležnih institucija je bio da se i jedno i drugo 
preduzeće ušlo u stečaj i da zaključci nijesu obavezujući, zbog čega su radnici Kombinata 
aluminijuma Podgorica protestvovali. Smatra da Odbor treba da donese zaključak, tj. hitnu 
urgenciju prema Vladi Crne Gore, Ministarstvu finansija i Ministarstvu ekonomije da hitno 
realizuje Zakon prema bivšim radnicima Kombinata aluminijuma Podgorica. Pojasnio je da je 
Vladimir Kavarić, ministar ekonomije, na nekoliko načina, pokušao da izbjegne realizaciju 
Zakona. Istakao je da se usvojeni zakoni moraju realizovati i da niko ne može biti iznad zakona. 
Najavio je da će i za bivše radnike Rudnika boksita Nikšić, Metalca, FEP-a iz Plužina predložiti 
zakone kao što je predložio za bivše radnike Kombinata aluminijuma Podgorica. 

 
 

Druga tačka dnevnog reda 
RAZMATRANJE ODGOVORA NADLEŽNIH DRŽAVNIH ORGANA U VEZI DOPISA 

ODBORA ZA ZDRAVSTVO, RAD I SOCIJALNO STARANJE, UPUĆENIH POVODOM 
ZAHTJEVA ZA KONTROLNO SASLUŠANJE KOJI JE PODNIO POSLANIK ANDRIJA 
POPOVIĆ 

 
Poslanik Andrija Popović, kao predlagač inicijative za održavanje kontrolnog 

saslušanja, podsjetio je da je razlog za podnošenje inicijative bila najava Ministarstva 
unutrašnjih poslova da helikopterska jedinica neće više prevoziti povrijeđene i vršiti transport 
medicinske opreme i ljekova zbog promijenjene zakonske regulative i upozorenja Agencije za 
civilno vazduhoplovstvo Crne Gore. U dopisima, koje su uputili Agencija za civilno 
vazduhoplovstvo Crne Gore, Ministarstvo zdravlja i Ministarstvo unutrašnjih poslova, se vidi da 
su prevaziđene razlike u tumačenjima, a najbitnije je da Ministarstvo unutrašnjih poslova može 
da vrši transport povrijeđenih i bolesnih na osnovu odredbi Zakona o zaštiti i spašavanju, kojima 
je propisano da pružanje medicinske pomoći podrazumijeva i prevoz povrijeđenih i oboljelih do 
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najbliže zdravstvene ustanove. Na osnovu dopisa je konstatovao da nema potrebe za 
održavanjem kontrolnog saslušanja predstavnika Agencije za civilno vazduhoplovstvo Crne 
Gore, Ministarstva zdravlja i Ministarstva unutrašnjih poslova. 

 

Treća tačka dnevnog reda 
UPOZNAVANJE ČLANOVA ODBORA SA DOPISOM FONDA ZA ZDRAVSTVENO 

OSIGURANJE CRNE GORE, BROJ 02-4173, OD 01.06.2016. GODINE (PRIMLJEN U 
PISARNICI SKUPŠTINE CRNE GORE 08.06.2016. GODINE I ZAVEDEN POD 
KLASIFIKACIONIM BROJEM 00-63-12/16-19/2) 

 
Predsjednik Odbora Zoran Jelić podsjetio je članove Odbora da se tražilo mišljenje od 

Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore, povodom dopisa koji je Nenad Miletić uputio 
poslaniku Andriji Popoviću. U odgovoru Fonda za zdravstveno osiguranje Crne Gore je 
navedeno da nema pravnog osnova da se troškovi osiguraniku odobre unaprijed, prije 
obavljenog liječenja. Postavlja se pitanje da li su takve odluke ispravne, jer mnogi osiguranici 
nemaju dovoljno finansijskih sredstava da unaprijed pokriju troškove liječenja, ali su ta prava 
regulisana zakonskim rješenjima.  

 
Poslanik Andrija Popović, kojem se osiguranik Nenad Miletić obratio dopisom, istakao 

je da se iz dopisa jasno vidi da su putni troškovi obračunati, u skladu sa zakonom, i da je 
interesantno da mu je, u periodu od 2012. do 2015. godine, na teret sredstava obaveznog 
zdravstvenog osiguranja, isplaćeno 8.139,00€.  

 
Predsjednik Odbora Zoran Jelić je konstatovao da će se Nenadu Miletiću proslijediti 

odgovor koji je Fond za zdravstveno osiguranje Crne Gore uputio Odboru za zdravstvo, rad i 
socijalno staranje, kako bi se upoznao sa istim. 

 

Četvrta tačka dnevnog reda 
TEKUĆA PITANJA 
 
U okviru tekućih pitanja Odbor je razmotrio zahtjev za preispitivanje odluke za dodjelu 

specijalizacije doktorima stomatologije za potrebe Stomatološke poliklinike u Kliničkom centru 
Crne Gore u Podgorici, koji je Odboru uputio dr Nikola Dragaš iz Podgorice. Odbor je donio 
odluku da se dr Nikoli Dragašu uputi odgovor da Skupština Crne Gore, shodno članu 82 Ustava 
Crne Gore („Službeni list CG” br. 01/07 i 38/13), nije nadležna da preispituje sudske odluke a, 
takođe, ni Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje, kao radno tijelo Skupštine Crne Gore. 

 
Takođe, Odbor se upoznao i sa odobrenim studijskim posjetama relevantnim 

institucijama u državama Evropske unije (Republika Hrvatska i Kraljevina Švedska). 
 
 

 
Sjednica je završena u 12 sati i 30 minuta. 

 
 
 Sekretarka Odbora                                                                    Predsjednik Odbora    
Snežana Kaluđerović                                                                           Zoran Jelić 
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